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Grup çalışmasına bir eksikle komiteden 11 pilot ve ECA Sekretaryası’ndan iki personel 

katıldı. Benim ilk, Alman Alpa'sından bir katılımcının ikinci toplantısıydı. Diğer katılımcılar 

birbirini tanıyordu. Toplantının ‘Chairman’’ı 15 yıllık ECA çalışanı, yine ECA çalışanı iki 

kaptandan biri ‘Board Director’ idi. 

 

Başlangıçta Talpa'nın katılımından memnuniyetlerini ifade ettiler, sonrasında herkes kendisini 

komiteye tanıttı ve ülkelerinde ‘drone accident’ ve ‘near miss’ olaylarına örnekler verdiler. 

Ben Yeşilköy'de uçakların fotoğraflarını çeken drone kullanıcısından bahsettim. Türkiye'de 

RPAS ile ilgili regülasyon konusunda sorulan soruya cevaben SHT talimatı yayın tarihi, ifade 

edilen sınıflar ve başlıklarını özetledim. 

 

İlk gün çalışması, draft üzerinde wording konusunda görüş ve öneriler, bir önceki toplantıda 

hazırlık yapması istenen katılımcıların sunumları ve üzerinde görüşme ve bilgi alışverişi ile 

drafta EASA tarafından deadline olarak verilen Ekim sonuna kadar görüşlerin bildirilmesi 

amacıyla son şekli verilerek tamamlandı. RPAS konularının Safety ve DGR komitelerini 

ilgilendiren kısımları, bu komitelerin RPAS grubundan cevaplanmasını istedikleri sorulara 

verilecek cevaplarda mutabık kalındı. Müteakip WG'un 8-9 ŞUB 2017'de yine BRU'da 

toplanması kararı ile üç gönüllü katılımcıya görev verildi, ben iş yoğunluğum gerekçesi ile 

görev almadım. Siyasi kanattan görüş, onay alınması ve high level komitelerin çalışması ile 

Annex-1'in ancak 2018 yılında yayınlanabileceği ifade edildi. 

 

İkinci gün, yayınlanan agendada belirtilen ECA dışından iki katılımcının RPAS'ın ATM 

tarafıyla ilgili sunumları yapıldı. RPAS grubuna ilave ATMA grubu ile 23 Alpa üyesi vardı. 

Katılımcılardan biri drone teknolojisi üzerine çalışan Barcelona Catalan Üniversitesi'nden bir 

eğitim görevlisi, diğeri Eurocontrol'dandı. İki grubun sunumlarla bir araya gelmesi de çalışma 

programının iyi planlandığını gösterdi. ATMA grubu öğle saatlerinden sonra iki günlük 

çalışmasına başladı, RPAS grubu serbest bırakıldı. 

 

Bir araya geldiğimiz günden itibaren, ifade edildiği gibi komitelere katılımın önemine, sürekli 

katılımın faydası ve etkili olmak için gerekliliğine, gönüllü olarak sürekli aynı komite içinde 

görev alan üyelerin konuya hakimiyeti ve etkinliğine şahit oldum. Direktör kapanış 

konuşmasında ECA'nın Alpa'lardan beklentileri; çalışmalara aktif olarak katılım, farklı görüş 

ve önerilerle ECA'ya yardımcı olunması ve benzeri konuları özetledi. 

 

 

İlgili komitelerin görüşleri alınarak toplantı sonunda oluşturulan ECA’nın RPAS stratejisi 

aşağıdır. 

 

 



 



Toplantıda edinilen bilgiler ışığında aşağıdaki önerileri yapmayı uygun buluyorum. 

2 Kasım YK toplantısında özetlediğim ve toplantı tutanağında yer aldığı şekilde, benzeri 

toplantı ve çalışma gruplarına katılım KPT ve genç F/O'larla ve aynı ekiplerle yapılmaktadır. 

Talpa olarak etkinliğimizi artırmak için süreklilik ve gençlerin katılımını sağlamamız, yakın 

gelecekte sadece katılımcı olarak değil, komitelerde başkanlık yapmak, ECA'da etkili ve söz 

sahibi olabilmek için vakit kaybetmeden çalışma gruplarını gençleştirecek yapının 

oluşturulması gerektiğini düşünüyorum.  

 

 


